

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, JUNE 9, 1992

(37)

[Text]

The Sub-Committee on Development and Human Rights of the Standing Committee on External Affairs and International Trade met *in camera* at 9:46 o'clock a.m. this day, in Room 701, La Promenade, the Chairman, Walter McLean, presiding.

Members of the Sub-Committee present: Beryl Gaffney, Walter McLean.

Acting Members present: Stan Hovdebo for Svend Robinson; Walter Van De Walle for Peter McCreath.

In attendance: From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade: Karen McBride, Research Officer.

The Sub-Committee resumed consideration of a draft report on South and southern Africa.

By unanimous consent, it was agreed,—That the Sub-Committee adopt the draft report, as amended, to be presented to the Standing Committee for adoption and presentation to the House.

By unanimous consent, it was agreed,—That the report include a request for a government response as provided by Standing Order 109.

At 10:36 o'clock a.m., the Sub-Committee adjourned to the call of the Chair.

MONDAY, JUNE 15, 1992

(38)

The Sub-Committee on Development and Human Rights of the Standing Committee on External Affairs and International Trade met at 3:40 o'clock p.m. this day, in Room 701, La Promenade, the Chairman, Walter McLean, presiding.

Members of the Sub-Committee present: Beryl Gaffney, André Harvey, Peter McCreath, Walter McLean, Svend Robinson.

In attendance: From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade: Karen McBride, Research Officer.

Witnesses: From the State of Cambodia: Long Visolo, Vice-Minister for Foreign Affairs; Agnès Van't Bosch, Coordinator, Cambodia-Canada Development Program.

In accordance with its mandate under Standing Order 108(2), the Sub-Committee commenced consideration of conditions in Cambodia.

Long Visolo made an opening statement and, with Agnès Van't Bosch, answered questions.

At 4:50 o'clock p.m., the Sub-Committee adjourned to the call of the Chair.

Ellen Savage

Clerk of the Sub-Committee

PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 9 JUIN 1992

(37)

[Traduction]

Le Sous-comité du développement et des droits de la personne du Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur se réunit à huis clos à 9 h 46, dans la salle 701 de l'immeuble La Promenade, sous la présidence de Walter McLean (*président*).

Membres du Sous-comité présents: Beryl Gaffney et Walter McLean.

Membres suppléants présents: Stan Hovdebo remplace Svend Robinson; Walter Van De Walle remplace Peter McCreath.

Aussi présente: Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur: Karen McBride, chargée de recherche.

Le Sous-comité reprend l'étude d'un projet de rapport concernant l'Afrique du Sud et l'Afrique australe.

Par consentement unanime, il est convenu,—Que le Sous-comité adopte le projet de rapport modifié et le remette au Comité permanent.

Par consentement unanime, il est convenu,—Que, suivant l'article 109 du Règlement, le rapport demande une réponse au gouvernement.

À 10 h 36, le Sous-comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE LUNDI 15 JUIN 1992

(38)

Le Sous-comité du développement et des droits de la personne du Comité permanent des affaires étrangères et du commerce extérieur se réunit à 15 h 40, dans la salle 701 de l'immeuble La Promenade, sous la présidence de Walter McLean (*président*).

Membres du Sous-comité présents: Beryl Gaffney, André Harvey, Peter McCreath, Walter McLean et Svend Robinson.

Aussi présente: Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur: Karen McBride, chargée de recherche.

Témoins: De l'État du Cambodge: Long Visolo, vice-ministre des Affaires étrangères; Agnès Van't Bosch, coordonnatrice, Programme de développement Cambodge-Canada.

Conformément au mandat que lui confère le paragraphe 108(2), le Sous-comité examine la situation au Cambodge.

Long Visolo fait un exposé puis, avec Agnès Van't Bosch, répond aux questions.

À 16 h 50, la séance est levée jusqu'à nouvelle convocation du président.

La greffière du Sous-comité

Ellen Savage